
ZÁPISNICA
z druhého zasadnutia Obecného zastupiteľstva konaného dňa 21.11.2022 

v Kultúrnom dome v Gbeľanoch.

Prítomní : viď priložená prezenčná listina

Program:
1. Zahájenie
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice
3. Voľba návrhovej komisie
4. Kontrola plnenia uznesení
5. Schválenie finančnej dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre Športový klub 

Gbeľany
6. Schválenie finančnej dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre FA UNITED 

N-KL-G
7. Schválenie finančnej dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre Bylinky z Gbelian
8. Rôzne
9. Uznesenie
10. Záver

1. Zahájenie
Zasadnutie OZ otvoril o 18.00 hod. a viedol starosta obce Ing. Jozef Martinček, ktorý privítal 
všetkých prítomných. Podľa prezenčnej listiny boli prítomní 6 poslanci, hlavná kontrolórka 
obce Ing. Božena Vaculová, Bc. Galadík, prezident FA UNITED N-KL-G a 2 obyvatelia obce. 
Poslanec Ing. Michal Sapieta svoju neúčasť na zasadnutí vopred ospravedlnil. Starosta obce 
predniesol návrh programu zasadnutia OZ, ktorý bol zverejnený na úradnej tabuli obce a na 
webovom sídle obce. O programe rokovania dal starosta obce hlasovať.
Výsledky hlasovania :
Za - 6 (Jana Vašková, Martin Vojtek, Mgr. Ján Ďugel, Mgr. Mária Vankušová,

Jozef Trizuliak, Mgr. Miroslava Sovičová, PhD.)
Proti - 0
Zdržali sa - 0

Uznesenie č. 77/2022:
Obecné zastupiteľstvo obce Gbeľany schvaľuje program zasadnutia OZ, ako bol predložený na 
starostom obce na pozvánke.

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice
Za zapisovateľku bola určená Ing. Miroslava Janíčková, za overovateľov zápisnice Mgr. Ján 
Dugel a p. Jozef Trizuliak.

3. Voľba návrhovej komisie 
Návrhová komisia:

• Jana Vašková - predseda komisie
• Martin Vojtek - člen
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Výsledky hlasovania :
Za - 6 (Jana Vašková, Martin Vojtek, Mgr. Ján Ďugel, Mgr. Mária Vankušová,

Jozef Trizuliak, Mgr. Miroslava Sovičová, PhD.)
Proti - 0
Zdržali sa - 0

Uznesenie č. 78/2022:
Obecné zastupiteľstvo obce Gbeľany schvaľuje návrhovú komisiu v tomto zložení:

• Jana Vašková - predseda komisie
• Martin Vojtek - člen

4. Kontrola plnenia uznesení
Z predchádzajúceho zasadnutia OZ (20.9.2022) vyplynula úloha 6/2022 a úlohy č. 2/2021, 
2/2022 a 4/2022 ostali v platnosti:
Úloha č. 2/2021 (zasadnutie OZ zo dňa 7.5.2021):
Oslovenie majiteľa parku p. Vydru vo veci odstránenia popadaných stromov a poškodenia 
oplotenia areálu futbalového ihriska. Štátny dohľad bude vykonaný po ukončení PN. Úloha 
pokračuje.
Starosta obce uviedol, že nemá informácie o termíne ukončenia PN majiteľa parku. Úloha 
pokračuje.

Úloha 2/2022 (zasadnutie OZ zo dňa 23.02.2022):
Parkovanie vozidla na prepravu koní na parkovisku pri zmrzline. Osadenie dopravných značiek 
a nastriekanie vodorovného značenia. Úloha pokračuje.
Starosta informoval prítomných, že vodorovné značenie je nastriekané. Dopravné značky budú 
osadené v najbližšom období. Úloha pokračuje.

Úloha 4/2022 (zasadnutie OZ 28.6.2022):
Žiadosť p. Bajtošovej o umiestnenie spomaľovača smerom na ulicu J. Terasy č. 23 z dôvodu 
neprimeranej jazdy niektorých vodičov. Retardéry sú nakúpené a budú osadené. Úloha 
pokračuje.
Starosta uviedol, že spomaľovače budú osadené na jar, po ukončení zimnej údržby komunikácií 
o čom informoval aj p. Bajtošovú. Úloha pokračuje.

Úloha 6/2022 (zasadnutie OZ 20.9.2022):
Stavebná komisia sa stretne s p. Duranom vo veci riešenia žiadosti obyvateľov ulice Kaštieľna 
o dočasné zabezpečenie vodovodnej prípojky.
K uvedenej úlohe sa taktiež vyjadril starosta, nakoľko úloha bola pridelená stavebnej komisii 
z minulého volebného obdobia (2018-2022). Uviedol, že dotknutí obyvatelia ul. Kaštieľna 
požiadali spol. SEVAK o zriadenie vodovodnej prípojky na cudzom pozemku - ide o dočasné 
riešenie na 1 rok. Obec naďalej pokračuje v získaní povolenia na realizáciu projektu - 
v súčasnosti má vydané rozhodnutie o umiestnení stavby. Úloha splnená.

5. Schválenie finančnej dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre Športový klub 
Gbeľany
Starosta obce predložil na poslancom OZ Žiadosť o poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu 
obce na rok 2023 pre: Športový klub Gbeľany vo výške 40-tis. EUR. Žiadosť bola obci 
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doručená v zmysle platného VZN č. 11/2020 o podmienkach poskytovania dotácie z rozpočtu 
obce.
Odovzdal slovo p. Trizuliakovi, predsedovi finančnej komisie, ktorý informoval prítomných 
o pracovnom stretnutí s predsedom ŠK Gbeľany - p. Dušanom Martinčekom. Poskytol bližšie 
informácie k návrhu rozpočtu ŠK, ktorý bol prílohou žiadosti. Uviedol, že rozpočet zahŕňa aj 
sumy, ktoré boli v minulom roku oddelené - náklady na údržbu budovy a ihriska vo výške 
12 330,-EUR a sú v ňom zahrnuté dotácie pre ostatné športové oddiely vo výške 3700,-EUR. 
V minulých rokoch obec pre ŠK Gbeľany poskytla finančné prostriedky na činnosť klubu 
a starostlivosť o športový areál v porovnateľnej výške (r.2018 - 36 500€, r.2019 - 38 000€, 
r.2020 - 35 600€, r.2021 - 38 000€ a r.2022 - 38 200€).
Hlavná kontrolórka obce Ing. Vaculová, navrhla aby dotácia pre Športový klub bola poskytnutá 
na zabezpečenie chodu športovej činnosti klubu a náklady, ktoré sa týkajú majetku obce 
(údržba budovy a ihriska - hnojenie, lajnovanie, herbicídy a pod.) hradila obec. Podotkla, že 
obec poskytuje dotácie vtedy, ak má dostatok finančných zdrojov a v súčasnosti (hospodárska 
kríza) je potrebné zvážiť a objektívnejšie posúdiť jednotlivé žiadosti o dotácie. Poslancom OZ 
odporučila schváliť dotáciu pre ŠK vo výške 30-tis. EUR.
Starosta obce sa dopytoval na informáciu, že v prípade ak náklady na údržbu budovy a ihriska 
budú z dotácie odčlenené, kto sa bude o tieto činnosti starať, nakoľko predseda ŠK uviedol, že 
pri odčlenení prevádzkových nákladov, nebude zabezpečovať údržbu športového areálu.
Poslankyňa p. Vašková predniesla návrh na zriadenie Obecného podniku služieb, nakoľko 
športový areál a aj kultúrny dom potrebujú správcu. Poskytla poslancom základné informácie 
o jeho zriadení a činnostiach, ktoré by bolo možné v rámci podniku realizovať. Vyjadrila 
názor, aby náklady na údržbu budovy pri ihrisku a strojov boli z dotácie odčlenené. OZ zobralo 
návrh na zriadenie Obecného podniku služieb na vedomie.
Starosta obce k návrhu p. Vaškovej uviedol, že v súčasnosti je potrebné udržať náklady obce 
na čo najnižšej úrovni. Podotkol, že náklady na údržbu budovy a ihriska stále hradí obec, bez 
ohľadu na to, či sú finančné prostriedky poskytnuté formou dotácie Športovému klubu alebo sú 
hradené priamo obcou. Zodpovednosť za dotácie nesie starosta a audítor obce. Ihrisko je vždy 
pripravené a futbal obec pozitívne reprezentuje.
Poslanec Mgr. Ďugel uviedol, že v zmysle zákona o obecnom zriadení o nakladaní s majetkom 
obce rozhodujú poslanci OZ, nie starosta a že budova pri ihrisku aj ihrisko je majetok obce. 
Z dôvodu eliminácie dezinformácií, ktoré sa šíria v obci súhlasí s návrhom hlavnej kontrolórky 
obce, aby prevádzkové náklady na údržbu boli z dotácie odčlenené.
Mgr. Vankušová sa hlavnej kontrolórky dopytovala na sumu v rozpočte, ktorá pokryje cestovné 
náklady futbalového oddielu. Ing. Vaculová uviedla, že náklady na dopravu boli hradené z obce 
a v rozpočte chýbajú. Preto navrhla mierne navýšiť dotáciu v porovnaní s minulým rokom.
Hlavná kontrolórka Ing. Vaculová sa tiež dopytovala na informáciu, či obec už nebude 
financovať ďalšie zvýšené výdavky pre Š K (napr. na hnojivo, z dôvodu nepredvídaného nárastu 
cien) v prípade, ak sa prevádzkové náklady na údržbu športového areálu neodčlenia od dotácie. 
Starosta obce uviedol, že výdavky budú akceptované do výšky schválenej dotácie. Po ukončení 
diskusie starosta obce požiadal predsedu finančnej komisie p. Trizuliaka o predloženie návrhu 
na finančnú dotáciu pre ŠK, ktorý navrhol sumu 39-tis. EUR. Hlavná kontrolórka sa 
dopytovala, či navrhnutá suma zahŕňa aj prevádzkové náklady na športový areál (budovu 
a ihrisko). Predseda finančnej komisie uviedol, že zahŕňa a náklady budú zdokladované. Po 
ukončení diskusie dal starosta hlasovať za prednesený návrh.
Výsledky hlasovania :
Za - 4 (Martin Vojtek, Mgr. Mária Vankušová, Jozef Trizuliak, Mgr. Miroslava

Sovičová, PhD.)
Proti - 2 (Jana Vašková, Mgr. Ján Ďugel)
Zdržali sa - 0
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Uznesenie č. 79/2022:
Obecné zastupiteľstvo obce Gbeľany schvaľuje finančnú dotáciu z rozpočtu obce na rok 2023 
pre Športový klub Gbeľany - na činnosť Športového klubu Gbeľany a údržbu športového areálu 
vo výške 39 000,- EUR.

6. Schválenie finančnej dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre F A UNITED 
N-KL-G
Starosta obce predložil na poslancom OZ Žiadosť o poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu 
obce na rok 2023 pre: FA UNITED N-KL-G vo výške 20-tis. EUR. Žiadosť bola obci doručená 
v zmysle platného VZN č. 11/2020 o podmienkach poskytovania dotácie z rozpočtu obce.
Starosta informoval prítomných o pracovných stretnutiach:
- starostov obcí Gbeľany, Nededza a Kotrčiná Lúčka (dozorná rada futbalovej akadémie) 

10.11.2022,
- dozornej rady a správnej rady akadémie 15.11.2022,
v rámci ktorých bola bližšie zhodnotená činnosť akadémie a jej pokračovanie. V rámci 
pracovného stretnutia dozornej rady starostovia navrhli ponechať výšku dotácií pre akadémiu 
na úrovni minulého roka.
Starosta odovzdal slovo prezidentovi akadémie Bc. Galadíkovi, ktorý sa predstavil novým 
poslancom OZ a formou prezentácie poskytol základné informácie o akadémii, jej cieľoch, 
pôsobení, výsledkoch a úspechoch, ktoré dosiahli, o priebežnom umiestnení v jeseni 2022, 
plánovaných aktivitách, počtoch hráčov podľa obcí (Nededza-22, K.Lúčka-34, Gbeľany-39, 
ostatní-55). Uviedol, že v roku 2022 dosiahli finálny počet kategórií a detí, ktoré v akadémii 
trénujú. Zdôvodnil potrebu školení trénerov - zabezpečenie kvalitného trénovania detí a 
v zmysle zákona o športe musia mať tréneri licencie. Zdôvodnil požiadavku o navýšenie 
dotácie na rok 2023 (navýšenie platov trénerov - od r. 2017 neboli upravené, nárast cien 
pohonných hmôt, zvýšené náklady na prenájom ihriska, zvýšené poplatky pre SFZ).
Poslankyňa p. Vašková sa dopytovala na informácie - koľko hráčov vychovala akadémia pre 
ligu a na poplatok, ktorí platia akadémii cudzí hráči. Bc. Galadík uviedol, že nakoľko akadémia 
vznikla v r.2017 a prví hráči mali 7 rokov, nedosiali ešte vek dospelosti, aby mohli hrať v lige 
za obec a cudzí hráči platia vyšší mesačný poplatok.
Poslankyňa Mgr. Vankušová požiadala p. Galadíka o vysvetlenie nákladov za prenájom 
tréningových plôch. Bc. Galadík uviedol, že ide o náklady, ktoré akadémia platí za ihriská, 
ktoré využívajú v zimnom období (tartan UNIZA, ihrisko Strážov). Ihriská obcí N, KL, G sú 
poskytované bezplatne, ale nie je možné ich využívať v zime, okrem multifunkčného ihriska v 
Nededzi.
Starosta obce uviedol, že aj multifunkčné ihrisko v Gbeľanoch je zrekonštruované a osvetlené, 
na jar bude potrebné vyčistiť a zapieskovať povrch. Upozornil aj na nutnosť obce prispieť 
Základnej škole na prevádzku telocvične, ktorú využíva akadémia aj iné krúžky.
Starosta požiadal predsedu finančnej komisie o predloženie návrhu na finančnú dotáciu pre 
akadémiu.
Poslankyňa p. Vašková a predseda finančnej komisie p. Trizuliak navrhli ponechať výšku 
dotácie na úrovni minulého roka 14-tis.EUR. O návrhu dal starosta hlasovať.
Výsledky hlasovania :
Za - 5 (Jana Vašková, Martin Vojtek, Mgr. Mária Vankušová, Jozef Trizuliak,

Mgr. Miroslava Sovičová, PhD.)
Proti - 1 (Mgr. Ján Ďugel)
Zdržali sa - 0
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Uznesenie č. 80/2022:
Obecné zastupiteľstvo obce Gbeľany schvaľuje finančnú dotáciu z rozpočtu obce na rok 2023 
pre F A UNITED N-KL-G vo výške 14 000,- EUR.

7. Schválenie finančnej dotácie z rozpočtu obce na rok 2023 pre Bylinky z Gbelian 
Starosta obce predložil na schválenie žiadosť o poskytnutie finančnej dotácie z rozpočtu obce 
na rok 2023 pre: Bylinky z Gbelian vo výške 2-tis. EUR. Žiadosť bola obci doručená v zmysle 
platného VZN č. 11/2020 o podmienkach poskytovania dotácie z rozpočtu obce. Starosta 
odovzdal slovo p. Vaškovej, predsedkyni OZ, ktorá bližšie zdôvodnila požiadavku na dotáciu 
- potreba dokúpiť súčasti krojov, píšťalky, náklady na cestovné z dôvodu účasti na súťažiach. 
Poslanec p. Vojtek navrhol finančnú dotáciu vo výške 3-tis. EUR. O návrhu dal starosta 
hlasovať.
Výsledky hlasovania :
Za - 5 (Martin Vojtek, Mgr. Ján Ďugel, Mgr. Mária Vankušová, Jozef Trizuliak,

Mgr. Miroslava Sovičová, PhD.)
Proti - 0
Zdržali sa - 1 (Jana Vašková)

Uznesenie č. 81/2022:
Obecné zastupiteľstvo obce Gbeľany schvaľuje finančnú dotáciu z rozpočtu obce na rok 2023 
pre Bylinky z Gbelian vo výške 3 000,- EUR.

8. Rôzne

• Starosta obce predniesol prítomným žiadosť p. Vojtekovej o prenájom nebytových 
priestorov v budove obecného úradu za účelom poskytovania pedikérskych služieb. 
K žiadosti prebehla diskusia, v rámci ktorej hlavná kontrolórka vysvetlila postup obce pri 
prenájme obecného majetku, v zmysle zákona. Starosta uviedol, že preverí možnosti 
poskytnutia vhodných priestorov na prenájom. OZ zobralo žiadosť na vedomie.

• Poslankyňa Mgr. Sovičová, PhD. sa ospravedlnila a svoju účasť na zasadnutí OZ ukončila 
o 19.40 hod.

• Starosta obce predniesol prítomným žiadosť Základnej školy Gbeľany o zakúpenie 
gastrozariadenia- elektrický konvektomat s vozíkom a príslušenstvom z dôvodu navýšenia 
počtu stravníkov, nedostačujúcou kapacitou súčasného gastrozariadenia a jeho 
opotrebovanosťou. O žiadosti dal hlasovať.
Výsledky hlasovania:
Za - 5 (Jana Vašková, Martin Vojtek, Mgr. Ján Ďugel, Mgr. Mária Vankušová,

Jozef Trizuliak)
Proti - 0
Zdržali sa - 0

Uznesenie č. 82/2022:
Obecné zastupiteľstvo obce Gbeľany schvaľuje zakúpenie gastrozariadenia pre Základnú 
školu Gbeľany - elektrický konvektomat s vozíkom a príslušenstvom do výšky 18 000,- 
EUR.
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• Starosta obce predniesol prítomným žiadosť p. Franeka o prešetrenie stavu chovu domácich 
psov, ktorých majiteľom je p. Cesnek, čiernej skládky dreva a nevhodné parkovanie 
vozidla. Zo žiadosti vyplynula úloha:

Úloha č. 7/2022:
Komisia na ochranu verejného záujmu a prešetrovanie sťažností prešetrí žiadosť p. Franeka, 
vo veci chovu domácich psov p. Cesneka, čiernej skládky dreva a parkovanie starého 
vozidla.

• Starosta obce predniesol prítomným žiadosť p. Šutovskej o pomoc pri riešení obrezania 
prípadne odstránenia stromov na susednom pozemku bývalého Roľníckeho družstva. Zo 
žiadosti vyplynula úloha:

Úloha č. 8/2022:
Starosta obce osloví majiteľov pozemku bývalého Roľníckeho družstva vo veci obrezania, 
prípadne odstránenia stromov, ktoré sú v blízkosti rodinného domu p. Šutovskej.

• Starosta obce predniesol prítomným žiadosť Bc. Mravca o prerokovanie streamovania 
zasadnutí obecných zastupiteľstiev, na základe vykonanej ankety. O požiadavke na 
streamovanie dal starosta hlasovať.
Výsledky hlasovania :
Za - 2 (Jana Vašková, Mgr. Ján Ďugel)
Proti - 3 (Martin Vojtek, Mgr. Mária Vankušová, Jozef Trizuliak)
Zdržali sa - 0

Uznesenie č. 83/2022:
Obecné zastupiteľstvo obce Gbeľany neschvaľuje žiadosť Bc. Mravca o streamovanie 
zasadnutí obecných zastupiteľstiev obce Gbeľany.

• Starosta obce predniesol prítomným emailovú požiadavku Bc. Mravca - na základe 
zverejnenej Zápisnice z ustanovujúceho zasadnutia OZ - o vysvetlenie prečo uviedol, že na 
zasadnutiach predchádzajúcej komisie verejného poriadku sa zúčastňovali cca 3 členovia 
komisie, nakoľko v zákone o obecnom zriadení je uvedené, že komisia je uznášania 
schopná pri nadpolovičnej väčšine členov komisie. Starosta uviedol, že komisie sú poradné 
orgány, nič neschvaľujú a v zmysle zákona je uznášaniaschopné obecné zastupiteľstvo, nie 
komisie. K požiadavke sa vyjadrí písomne.
Hlavná kontrolórka Ing. Vaculová k uvedenému definovala podmienky, ktoré je potrebné 
v zmysle zákona dodržať pri zriaďovaní komisie na ochranu verejného záujmu - členom 
komisie musí byť iba poslanec, z toho jeden zástupca politickej strany a musí mať aspoň 3 
členov, čo bolo pri zriaďovaní komisie na ustanovujúcom zasadnutí OZ dodržané.

• Starosta obce predniesol prítomným žiadosť Mgr. Nogáčkovej a p. Nogáčka st. 
o prešetrenie situácie - umiestňovania pokosenej trávy susedom p. Bielkom k priamej 
blízkosti oplotenia, ktoré sa nachádza cca 2 m od rodinného domu. Zo žiadosti vyplynula 
úloha:
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Úloha č. 9/2022:
Komisia na ochranu verejného záujmu a prešetrovanie sťažností prešetrí žiadosť manželov 
Nogáčkových vo veci umiestňovania pokosenej trávy susedom p. Bielkom k oploteniu, 
ktoré sa nachádza v tesnej blízkosti ich rodinného domu.

• Poslankyňa p. Vašková:
- sa na základe dotazov od obyvateľov dopytovala na oficiálny termín otvorenia ZPS 

sv. Barborky. Starosta obce uviedol, že 1.12.2022 sa uskutoční výberové konanie na 
obsadenie funkcie riaditeľa zariadenia. Oficiálny termín otvorenia ZPS nie je určený.

- predniesla požiadavku p. Starekovej na dobudovanie rozhlasu na Južných Terasách a tiež 
na ul. Cintorínska. Starosta uviedol, že požiadavku bude konzultovať s Ing. Sapietom.

• Starosta informoval prítomných:
- o termínoch najbližších akcií - 6.12.2022 Mikuláš, 18.12.2022 Uvítanie detí do života,
- o komunikácii s p. Vydrom st., ktorý sa starostovi vyjadril, že nemá záujem predať kúriu.

9. Uznesenie
Návrhová komisia skonštatovala, že návrh uznesení bol prednesený tak, ako bol schválený.

10. Záver
Starosta poďakoval prítomným za účasť na zasadnutí OZ a zasadnutie o 20.30 hod. ukončil.

Ing. Jozef Martiňček 
starosta obce

Zapísala: Ing. Miroslava Janíčková

Overovatelia zápisnice:

Mgr. Ján Ďugel

Jozef Trizuliak
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